
POGOVOR S TATJANO BRANK IN JANEZOM OVNOM

Novosti za podjetnike v obrtnopodjetniški zbornici
Razmah podjetništva in njegova proble-

matika, nov obrtni zakon, pomoč podjetni-
kom posameznikom pa tudi malim podjet-
jem, vse to je nedvomno še kako aktualna
tema, o kateri smo se pogovarjali z občinsko
sekretarko in članico občinskega izvršnega
sveta Tatjano Brank in novoizvoljenim
predsednikom Območne obrtno podjetniške
zbornice Ljubljana Vič-Rudnik Janezom
Ovnom.

Na območju naše občine je do pred krat-
kim uspešno delovala obrtna zbomica, ki pa
se je na svoji redni volilni skupščini junija

meseca letos preimenovala v Območno
obrtno podjetniško zbornico. Čemu?«

Janez Oven: »Z ozirom na nov obrtni
zakon smo se morali obrtniki preimenovati
v podjetnike posameznike. No, pa saj vemo,
da vsakdo, ki posluje je že podjetnik in tako
poleg dejavnosti obrti nosi zbornica tudi ime
podjetništva. Pa ne samo za to, odslej v svo-
je vrste vključujemo tudi mala podjetja.«

Tatjana Brank: »V občini ugotavljatno,
da mala podjetja predstavlajo neorganizira-
no skupino, ki ni majhna, saj Gospodarska
zbornica skrbi predvsem za velika podjetja,
medtem pa so na mala podjetja kar tnalo
pozabili. Dlje časa se že uvkrajamo z mislijo,
kako bi tej skupini podjetij pomagali in jih
organizirali. Akcijo dosedanje občinske
obrtne zbornice, da preide po vsebini dela
tudi v podjetniško, smo zatorej z zadovolj-
stvom podprli, saj želimo, da bi podjetniki
vso potrebno pomoč tako pri ustanavljanju
kot pri delovanju malih podjetij dobili na
enem mestu, torej v tej zbornici, kjer je delo
že utečeno. To se nam zdi hkrati tudi najbolj
»hitra« in najbolj racionalna oblika organizi-
ranja svetovanja in drugih storitev.«

Janez Oven: »Tudi mi smo mnenja, da je
prav, da se ne zapiramo za svoje plotove.
Imamo pa tudi prednosti v tem, da je zborni-
ca že organizirana, da se del naše dejavnosti
prekriva, da gre v bistvu za nadaljevanje in
nadgradnjo našega dela, da ne bo šlo za
podvajanje... S skupnimi močmi bomo lah-
ko pripravili in nudili celovito in predvsem
kvalitetno ponudbo za vsakogar, ki se ali pa
se še bo ukvarjal s podjetjem. Tu se zbirajo
informacije, tu bo organizirano svetovanje,
ki bo do neke mere brezuplačno, pa tudi
sicer bo dodatno svetovanje cenejše kot kot
pri posameznih podjetjih in posameznikih.

Omenili bi že tudi prve pozitivne in spod-
budne izkušnje. Spomladi smo prav z občin-
skim sekretariatom za gospodarstvo pripra-
vili v okviru naših zborov aktualna predava-
nja o davčnih in podobnih temah in odziv je
bil presenetljiv. Precej je bilo malih podjet-
nikov in ob tej priložnosti jih vabim, da se
včlanijo v našo zbornico.«

Skoraj 2000 podjetij in
2260 obrtnikov

Na obmoiiu viškorudniške obCine je bi-
lo koncem lanskega leta registriranih 2824
podjetij, od katerih je bilo 66,4 odstotka
aktivnih. Od leta 1990 je njihovo število
porastlo za 1945. Velika večina podjetij
- 92,5 odstotka je zasebnih in ustvarijo
64,2 vse dosežene akumulacije in zaposlu-
je 25 odstotkov delavcev. Prevladujejo
mala podjetja, teh je 96 odstotkov.
Poleg teh je v tem času delovalo na ob-_
močju občine še 2260 obrtnikov, ki so
včlanjeni v občinsko obrtno zbornico.

Konkretna občinska pomoč malim podjetjem
Tudi občina Ljubljana Vič-Rudnik se že

nekaj let vključuje v programe nudenja pomo-
či malim podjetjem in obrtnikom. Tako že
tretje leto nudi kreditiranje pod ugodnejšimi
pogoji in subvencioniranje obrestnih mer za
najetje kreditov zadnji dve leti skupaj z UBK
banko. Sredstva zagotavlja iz občinskega pro-
računa in bančnih sredstev in sicer po letih
1.500.000 SIT, 12.000.000 SITin 34.500.000
SIT.

Občinski delavci nudijo v okviru svojih
znanj nasvete podjetnikom. Tudi ta program
poteka že tretje leto in obsega predvsem na-
svete s področja pogojev odpiranja novih po-
djetij, lokacij za nove gradnje, pridobivanja

sredstev pod ugodnejšimi pogoji iz raznih
možnih virov...

Že vrsto let in tako tudi letos se naši obrtni-
ki udeležujejo domačih in tujih sejmov. Tako
se je v Celju predstavilo na sejmu kar 20
odstotkov naših obrtnikov, nastop na sejmu
v Miinchnu pa je bil zaradi visoke cene ome-
jen. Ker pa je to pomembna oblika promocije
malega gospodarstva in ker bi želeli, da se teh
predstavitev udeleži čimveč obrtnikov odnos-
no malih podjetij, je občina letos kandidirala
na sredstva v višini 40 odstotkov celotnih stro-
škov nastopov na sejmih v višini 1.700.000
SIT.

Tatjana Brank: »Tudi nas na občini je ta
dobra izkušnja opozorila, da razmišljamo
širše. Povem pa naj tudi to, da smo se kot
občina vključili v republiško pospeševalno,
v katero smo poleg nje vključili še 8 posa-
meznih svetovalcev ter 16 podjetij, vendar
v smislu organizirane celote ni delovala, pa
tudi sicer so svetovalci in ta podjetja delova-
la na profitni osnovi.

V obrtno podjetniški zbomici, kjer se zbi-
rajo tudi poslovne informacije, pa bo takšno
nadgrajeno svetovanje, ki bo predvsem živ-
ljenjsko in konkretno, več kot dobrodošlo.
To je oblika, ki je za podjetnike nujna, saj so
informacij, nasvetov in izobraževanja glede
na dobo delovanja še bolj potrebni. Izkušnje
v svetu kažejo, da v prvih petih letih premi-
ne okoli polovico podjetij. V razmerah, ko
podjetniki nimajo centra, ki bi jim nudil
ustrezne storitve, se je bati, da bo ta delež še
večji.

Zatorej mora ta obrtno-podjetniška zbor-
nica imeti vlogo celovitega-strokovnega sve-
tovanja tako o finančno-zakonodajnih, orga-
nizacijsko-tehničnih, pravnih in splošnih za-
devah. Za takšen program bi lahko letos
zagotavljali tudi finančna sredstva, saj smo
udeleženi v kvoti republiških namenskih
sredstev za svetovanje.


